

Address

Booth # 311

THE FRIENDSHIP SOCIETY FOR THE BLIND

P.O.Box: 33227,

Kingdom of Bahrain,

Tel: 17624496, Fax: 17622875

## جمعية الصداقة للمكفوفين

تأسست جمعية الصداقة للمكفوفين بدولة البحرين عام 1981م وقد اتخذت أماكن متعددة كمقر مؤقت لها وبمكرمة سامية من لدن المغفور له صاحب السمو الشيخ عيسى بن سلمان آل خليفة أمير البلاد الراحل بالتفضل بمنح الجمعية قسيمة أرض والتي تم بناء الجمعية بجهود أعضائها وبمساهمة وبتبرع من أهل الخير. وبعد سنوات من العطاء المتواصل والأنشطة المتعددة، فقد أصبح من الضروري توسعة المقر ليكون ملائماً لهذه الطموحات. وأصبحت الجمعية مكاناً لتلاقي الأعضاء وتعزيز أواصر المحبة بينهم.

### أهداف الجمعية

تقوم الجمعية بالعمل على تحقيق الأهداف التالية:



1. العمل الجاد على إتاحة فرصة للمكفوفين كي يؤديوا رسالتهم في المجتمع.
2. تسهيل تنقل الكفيف وإزالة العقبات التي تعترضه.
3. غرس روح الثقة والاعتماد على النفس لدى الكفيف وتقوية أواصر الصداقة والتعاون بين الأعضاء.
4. نشر الثقافة بين الأعضاء.
5. العمل على تنمية وتقوية أواصر التعاون والصداقة بين الجمعية والجمعيات المماثلة وغيرها من المؤسسات المعتمدة بهذا الحقل الاجتماعي على الصعيد المحلي أو الدولي.
6. تقديم الرعاية الاجتماعية للمكفوفين.
7. تقديم الرعاية الصحية للمكفوفين من الناحية البصرية (بهدف تحسين الرؤيا لديهم إن أمكن).
8. فتح أو إنشاء حضانة أو رياض للأطفال المكفوفين لرعايتهم قبل دخولهم للمدرسة.
9. الاهتمام بالرياضة البدنية للمكفوفين ورعايتها و المشاركة في الدورات والألعاب المحلية والخارجية.
10. تأهيل المكفوفين مهنيًا للعمل والاعتماد على أنفسهم في كسب الرزق.
11. توعية المرأة الكفيفة والارتقاء بمستواها لتمكينها من المشاركة الإيجابية في المجتمع.

The Friendship society for the blind was the first established in Bahrain in the year 1981. As its temporary location, it initially occupied various places till His Highness Shaikh Isa Bin Salman Al-Khalifa generously donated land to be developed by the society members and other kind contributors. Establishing a proper place for the society was essential in order to cope with its expansion and thus fulfil its great goals.

**Objectives of the association:**

The Society is working to achieve the following objectives:

1. Work hard to provide an opportunity for the blind in order to perform their mission in the community.
2. Facilitate the movement of the blind and remove the obstacles that lie ahead.
3. Instill a sense of confidence and self-reliance among the blind and strengthen the bonds of friendship and cooperation among the members.
4. Dissemination of culture among members.
5. Work on the development and strengthening the bonds of cooperation and friendship between the Association and similar associations and other institutions in this field at the local or international level.
6. To provide welfare for the Blind.
7. Provide health care for the blind visually (in order to improve the vision they have, if possible).
8. Open or create a nursery or kindergarten for blind children to take care of them before they enter the school.
9. Interest in sports physical for the Blind and its sponsorship and participation in local and foreign courses and games.
10. Rehabilitation of the blind to work professionally and rely on themselves to earn a living.
11. Educate blind women and upgradable to enable them to participate actively in society.